
Zápis z volební valné hromady

Spolku studentů historie FF UK, z. s.

15. října 2019, 19:20

místnost P209, budova FF UK, nám. Jana Palacha 2, Praha

Program VH

1. Schválení výše členských poplatků na následující akademický rok
2. Představení činnosti spolku za minulý rok a schválení výroční zprávy
3. Představení revizní zprávy
4. Návrh na udělení čestného členství
5. Volba předsedy/předsedkyně
6. Volba místopředsedy/místopředsedkyně
7. Volba výboru
8. Volba disciplinární komise
9. Spolkové informatorium

a. Představení nové redakce časopisu Obscura
b. Oslavy výročí listopadových událostí 1939 a 1989

Program schválen optickou většinou

1. Schválení výše členských poplatků – 50 kč na semestr – schváleno optickou většinou

2. Představení činnosti spolku za minulý rok a schválení výroční zprávy

Personální změny – organizátoři seznamovacího kurzu i přípravných kurzů

(19:30 – navýšeno na 34 příchozích)

Odborné akce – pokračovalo se v zavedených formátech: představování knih, panelová
debata, přednáškový den, konference, studentské přednášky, filmový klub, předpremiéra
dokumentu Univerzity a svoboda

Přípravné kurzy – Michal Cáp a Ondřej Crhák -> personální i koncepční změny – ekonomická
podpora spolku – plánované změny na základě feedbacku

Poradenská činnost pro studenty a studentky – informační akce, mailové poradenství

Seznamovací kurz

Začleňování 1. ročníků – nepříliš úspěšné, dlouhodobě problematické

Socializační akce – seznamovácká hospoda pro prváky, vánoční večírek (už ne v rybě), 9.
narozeniny – Kampus Hybernská, neuskutečnil se memoriál knížete Vladivoje (uskutečnit?)

Obscura – obměna redakce – nová šéfredaktorka Eliška Farová + formální oddělení od spolku
(vlastní stránka na facebooku, blog)



Podcastové rádio – Rádio 201 -> pouze jeden díl – nutný nábor

Propagace spolku – merch – tašky, východní blok + propagace na sociálních sítí – facebook
funguje, ideálně přidat Instagram a twitter

Spolupráce s dalšími spolky a organizacemi – nevalná -> jen deskoffky ve spolupráci se
studentskou radou + konference jež byla zároveň sjezdem českých a slovenských historických
spolků + upozorňování na současné společenské problémy

Spolupráce s fakultou se dále rozvíjela + vztahy s historickými ústavy -> spolupráce ÚČD na
představení knihy Bobkové + debata s řediteli ústavů – širší anketa – více názorů a dotazů na
studium (má cenu dále dělat debaty tohoto formátu vzhledem k situaci, kdy není snaha o
dialog)-> možná změnit formát

Hospodaření spolku – nový hospodář Miroslav Vašík: cca 26000 kč v mínusu -> není zde
aktivita ze strany fakulty o vyplacení přípravných kurzů (= hlavní příjem), největší výdaje:
seznamovák, merch, konference (částečně financováno přes fakultu), narozeniny – snížení
výdajů

Změna výroční zprávy – přidání zmínky o Elišce jak přebírá Obscuru

https://www.alza.cz/acer-swift-3-sf313-53?dq=6280196&fbclid=IwAR1jenXIzoALXeSIcIVOFvRVI9gFtAk
LMTsRXU99MWlQtq3asMzqoYJQcP4Zpráva se změnou schválena optickou většinou

Bolek zdraví valnou hromadu z Vídně

3. Představení revizní zprávy
Disciplinární komise: Marta, Tomáš, Otmar – nebylo příliš mnoho podnětů, kontinuální
kontakt s výborem
Novelizace stanov byla plánována ale neprovedena – jsou vypracovány určité komentáře
směrem k inovaci
Funkce spolku disciplinární komise hodnotí velmi kladně
Kritika za neposílání zápisů z výboru – je nejlepší to dávat nejmladšímu členu výboru?
Kritika spolkového webu
Aktivity spolku byly kvantitativně přiměřené
Ocenění konference o perverzitě, filmového klubu a reakce na maily studentům a
studentkám
Přípravné kurzy – reakce jsou různé – ideálně namíchat nalejvárny a seminární výuku
Seznamovací kurz – motivovat instruktory k tomu být více inkluzivní vůči prvákům
Narozeniny v Hybernské – na hlavní budově to bylo lepší – v hybu mají pevnou zavíračku, na
akci se vetřeli erasmáci atd.
Přednáškový den – formát se neosvědčuje – málo lidí
Vztahy mezi spolkem a pedagogickou částí fakulty – napjatá (občas zbytečně)
Otázka předání twitterového účtu – nutná, aby účet nezanikl
Vyjasnění vzájemných pravomocí DK a výboru – není to přesně ukotveno ve stanovách

4. Návrh na udělení čestného členství
Návrh na udělení čestného členství pro Jakuba Izdného a Marta Harasimowicz

Návrh na udělení čestného členství Jakubovi Izdnému byl přijat
Návrh na udělení čestného členství Marty Harasimowicz byl přijat

Návrh na udělení čestného členství pro Annu Fišerovou – návrh byl přijat



Ustanovení volební komise – Otmar Beneš, Martin Jelínek, David Pavlorek – schváleno -> předsedou
volební komise schválen Martin Jelínek

Přítomných celkem 36

5. Volba předsedy/předsedkyně
Anna Fišerová navrhuje Štěpána Truhlaříka (3. ročník bc historie-bohemistika) na post
předsedy – vyjadřování se k závažným současným otázkám a otevřeně podpořit např. hnutí
bojující proti klimatické změně
Michal Smrček navrhuje Michala Cápa (1. ročník PhD České dějiny) na post předsedy – dělat
akce z radosti, nikoliv z povinnosti + větší integrace nejen prvního ročníku

Otázky: Jakým způsobem začleňovat nové členy?
Michal Cáp: zaměřit se i na studenty vyšších ročníků + obecně zintenzivnit
integraci (nejen na začátku akademického roku)

Jak se vyjadřovat ke kontroverzním společensko-politickým otázkám, v případě, že
členové spolku nejsou za jedno?

Štěpán Truhlařík: svolat mimořádnou valnou hromadu a celou věc projednat

M. Cáp: Mimořádnou schůzi jen v krajním případě. Jinak použít mailing list či
sociální sítě

1 neplatný hlas

Michal Cáp: 27 hlasů – stává se novým předsedou

Štěpán Truhlařík: 8 hlasů

6. Volba místopředsedy/místopředsedkyně
Michal Cáp navrhuje Karolínu Švandovou – 3. ročník bc. arabistika – historie – prezentace
spolku mezi studenty zejm. nižších ročníků

Hedvika Klímová navrhuje Štěpána Truhlaříka – 3. ročník bc. historie – bohemistika -> zdržuje
se komentáře – již se vyjadřoval při kandidatuře na předsedu

Otázky: Jak konkrétně je spolek uzavřená společnost?

K. Švandová vychází z osobní zkušenosti

Jak na spolkové akce dostat více studentů z různých skupin?

K. Švandová: pustit zprávy o akcích do éteru

Karolína Švandová: 22 hlasů – stává se místopředsedkyní

Štěpán Truhlařík: 14 hlasů

7. Volba členů výboru

Anna Fišerová navrhuje Bc. Miroslava Vašíka/1. NMGR. České dějiny v evropském kontextu

Marta navrhuje Hedviku Klímovou – odmítá



Navrhnut Štěpán Truhlařík – odmítá

Vjačeslav Glazov navrhuje sám sebe – 2. roč. bc anglistika – historie

Michal Cáp navrhuje Anežku Lindaurovou – odmítá

Michal Cáp navrhuje Ladislava Říhu 3. roč. bc. historie

Štěpán Truhlařík navrhuje Josefa Havránka – 1. roč. bc. historie

Tomáš Havránek navrhuje Janu Kynkorovou – 1. roč. NMRG české dějiny v evrop. kontextu

Dále jsou navrhováni: Marek Panocha – 1. roč. bc. historie, Karolína Padělková 3. roč. bc.
hispanistika – historie, Lucie Kurusová – 1. roč. bc. historie

Vašík – 26 hlasů

Marek Panocha – 8 hlasů

Vjačeslav Glazov – 12 hlasů

Ladislav Říha – 13 hlasů

Josef Havránek – 11 hlasů

Jana Kynkorová – 7 hlasů

Karolína Padělková – 7 hlasů

Lucie Kurusová – 16 hlasů

Zbylými členy výboru se stávají Miroslav Vašík, Lucie Kurusová a Ladislav Říha

8. Volba do disciplinární komise
Vašík navrhuje Bc. Davida Smrčka – 3. roč. nmgr české dějiny v evropském kontextu – 17
hlasů
Novák navrhuje Marka Panochu – 1. roč. bc historie – 6 hlasů
Fišerová navrhuje Mgr Tomáše Konečného – 3. roč. PhD Moderní hosp. a soc. dějiny – 28
hlasů
Konečný navrhuje Bc. et Bc. Kajetána Holečka – 3. roč. Nmgr Hebraistika, 2. roč. NMGR české
dějiny v evropském kontextu – 12 hlasů
Marta navrhuje Mgr. Ondřeje Crháka – 3. roč. PhD obecné dějiny – 10 hlasů
Matyáš Jakubů navrhuje Martu Harasimowicz – 2. roč. PhD české dějiny – 24 hlasů
Josef Havránek navrhuje Truhlaříka – nepřijímá
Matyáš Jakubů navrhuje Annu Fišerovou – nepřijímá

Otázka v reakci na vyjádření Marka Panochy: Co je netransparentního na spolku?
M. Panocha: Akce spolku nejsou moc technicky zvládnuté v tom, že to vypadá jako práce
univerzity, a ne jako práce spolku

Členy disciplinární komise se stávají Tomáš Konečný, Marta Harasimowicz a David Smrček

9. Spolkové informatorium



Pozvání od děkana na oslavy dvou listopadových výročí – jedná se o vzpomínkovou akci a
pořádá to Fakulta

Volby do Strady – valná hromada – je vyhlášeno i děkanské volno

Obscura: Eliška Farová – nová šéfredaktorka -> plně obnovená redakce – tento semestr asi
nevyjde -> soustředění se na obnovu redakce – pak bude vycházet -> apel na redaktory, správu fb
stránek, přispěvatele článků apod.

Rozjet webové stránky, změnit formát časopisu, pravidelný blog na webu

Příští týden – schůze, kde se rozhodně o podobě Obscury

Rádio 201 – Štěpán a Martin Jelínek – rádio vzniklo minulý rok, podcast, recenze nových knih,
rozhovory s historiky/ s historičkami, rádio opustil Bolek – nábor nových členů a členek ->
případná proměna formátu na zákl. nové členské základny

Závěr ve 21:40

Zapsala Anežka Lindaurová


